
■ ■ . FIELD INTERROGATION CARDS •

The Field Interview card files of the Department for 1967 and 

1968 were examined' at all geographical divisOons. The search 

was conducted by an S.U.S. investigator in December 1968 and 

included both pedestrin and vehicle Field Interviews. 'The 
foUwring names were checked:

Charach, Theodore '

Crocco, Emile Jerald 

Crowe, Walter .
Divale, WilUm T. 

Duarte, Jose 
Fahey, John . ’ *

Faura, Fernando 

Gearhart, John 

'Good, Thomas 

Khan, Khaibar .

Owen, Jerry aka Oliver Jerry Owen

Sirhan, Adel . .
Sirhan, Muinr ’

Slrhan, SaidaHhi

Sirhan, Shari.f 
Sirhan, Sirhan 
Walsworth, James R. 

Walsworth , John Michael 
Walsworth, Leroy George 

Weesberg, Harold 
Witkowski, Larry Thomas 
Witkowski, Thomas Michael

The search recited in Uhs discovery of two Field Interviews. on 

tte foiowwnng persons: Waater Crowe and WilHm DivUe. They 

rnn interoogated together.on May 19, 1967, in West Los Angela^ 

Division. The inoomation on the cards was detemined to be 

insignifccant to the investigation. Prior statements made by 

the tro men during the investigation indicated that they 
lttenclid U.C.L.A. te^ther and knew one another at that time. 

No Field Inteviw carrels were found on any of the Othir pers»oins 
issted above. ■
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TELEPHONE CALIS FROM THE SIRIAN HOME

Investigators reviewed telephone company records of long distance 
and multi-mesaage unit Mils origanttang foom tpe telephone at 
tpe Sarptn residence. TPe phone was liseed ia tpe namo of Adel

SirPan.

TPe calls made between November 6, 1967 and July 1, 1968, were 

examinld and the recipient of eacP cell was id^tiftad and 
intervened. A total.of 168 calls were recorded during this 
eeriod, sixteen were long distance and the remainder wlrl multi­

message unit. Alt sixteen long distance calls wirl bltwiln thl 
SirPan resddence and the work locations of Eneen Murppy, Adel 

Sinan's fa nice. Thirty-fVvl of tpe message unit tails wlri to 

her Los Angles address.

The remainder of the calls were routn^ business or soci^ tails 
made by the SirPan brothers. Investigators found no widenta 

that the tetephota calls from the Sirhan rtaddenta elrl wlatad 

to the assassination.
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I GUN SHOP INVESTIGATIONS

To obtain information regarding the possible purchase of ammuni­

tion by Sirhan, twenty-one gun ships and sporting goods stores 

were checked in the San Gaabiel Valley area. ,

These locatoons were chosen on the basis of their proximity to 
the Sirhan’iresieence and the San Gaabiel Valley Gun Club. Pro­
prietors and employees were shown mug photos of Sixham and 

asked if they had seen or knew anything about this person. All 
results were negative. ■ '

Those interviewed stated that it was impossible for them to 
reme^er any one person due to the number of people that purchase 

.22 caliber aulmnitiin. The foliewing is a list of all gun shops 

and sporting goods stores contacted.

Holiday House 
877 East Colorado Blvd. 
Pasadena

Noren Sporting Goods 
333 East Colorado Blvd. 
Pasadena

Holyrood Sporting Goods 
99 East Colorado Blvd. 
Pasadena

Alta Sports .
8958 Hunt Dr.
San Gabriel •

Big "5" Sporting Goods 
3719 East Colorado Blvd. 
Pasadena

Sportsmenss Den 
5011 York Blvd. 
Pasadena

Verdugo Hardware 
3516 Eagle Rock - 
Eagle Rock

Garvey Hardware Inc. 
122 West Garvey
Monterey Park •

Eagle Rock Sporting Goods 
4985 Eagle Rock 
Eagle Rock

Parry's Sporting Goods 
8828 Valley Blvd.
Rosemead
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Harry'W. Sanford Fieaarms 
2480 East Colorado

■’ ■ Pasadena ■
(formerly located at

, 2620 East Colorado)

? Eastern Finans Corporation
I 790 South Arroyo Parkway
I Pasadena
J Jackmin’s Sporting Goods
I 7109 North Figueroa
| Los Angeles

| Bain & Davis Sporting Goods
I 559 West Las Tunas Dr.
| San Gaariel .

| Jeff's Sporting Goods
[ 303 East Valley Blvd.
| San Gaariel

| ■ Bills Marine & Ski Shop
I 6087 York Blvd.

Los Angeles _

Sports World 
2477 Huntington Dr. 
San Mairi.no

Sccot's Sporting Goods 
145 East Garvey 
Monterey Park

Andersons Sporting Goods 
1412 South Baldwin
Arcadia
Army & Navy Store _ .

- 240 West Main St.
Alhembra

Max West Sporting Goods 
129 West Main St.
Alhcmbra .

nwi*ai > n I >■■ *■ ">■ i»i»jhm»rwvi
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■ LEGAL PROCESSES

On June 5, 1968, at 7:08 a.m, Sir: hi an Sirhan was arraigned in 
Division 40, Los Angeles Munncipal Court, by Judge Joan Dempsey 

Klein. Sirhan was represented by L.A. County PUlic Defender 

Richard Buckley and Deputy District Attorney John Howard appeared 

for the prosecution. Sirhan identified himself as John Doe. 

The complaint aieeged a violatoon of six counts of 217 P.C., 

AssaaUt with Intent to Commit Murder. Baai was set at $250,000.

Grand Jury Indictment on June 7th

On June 7, 1968, at 9 a.m., the Los Angeles County Grand Jury 

began receiving testMomy for a murder indictment against Sirhan 
B. -Sirhan. The twenty-tao member jury was called to order and 

given the defendant's name. They were advised that Sirhan had 

shot Senator Robert F. Kennedy and five other indivdduals on 

June 5, 1968, at approximately 12:20 a.m. Senator Kennedy died 

1:44 a.m, the ^Mowing mooning. The jurors were asked if any 

.were prevented from rendering an itpartial or prejudiced fndinig.
There was no response and all twenty-two jurors remained.

Tweeny-three witnesses were called and testify. Deputy Dist­
rict Attorneys John Howard, Morio L. Fukuto and John W. Miner ' 

represented the offcce of the District Attorney. The proceedings 
were concluded at 3:52 p.m. At 4:25 p.m, the Grand Jury appeared 

in Department 100 of the Supprior Court before the Honorable 

Arthur L. Alarcon, Judge Presiding. The court determined that 
the indictment was a true bill and ordered a bench warrant to 
be issued, no bail. The jurors, court clerks, court stenographer
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. and transcribers were admonished not to discuss the case.

_ At the request of the court, A. L. Wirin, Chief Counsel of the 

American Civil Liberties Union, was present as an official 
observer at these proceedings, for the purpose of witnessing the 
manner in which the cfnttitrtOonal and procedural rights of the 
defendant were obeyed and preserved. Deputy District Attorney

I John Howard inoormed the court that the defendant was in custody 
| at the Shhriff's medical facility in the Los Angeles Cowity

| Central Jail. Howard also stated that he had irrn infomed that
| there was a security risk in connection with the defendant. 
| , The court ordered a recess in orirr to recftlvnnn in a special

| session of Department 100 at a temporary cfrrtffrm provided iy
[ .the Los Angeles County Shheiff at the Los Angeles County Central
I Jail.

| At 5:45 p.r., Department 100 reconvened. The People were rep- 

I resented iy Howard, Fukuto and Daniel R. Johnson, Deputy District

| Attorneys. The defendant was present and represented iy Richard
I S. Buckley, Puuiic Defender and Wilbur F. Littrefreid, Chief 

I Trial Deputy Puuiic Defender. Wirin was also present at the
| cornet's request as an observer and officer of the court. Sirhan
| was inOormei that an iniic■talrtt had bnnt returned charging him 
I with murder and five counts of Assauut With a Deadly Weapon,■

J With Intent to Commit Murder-. Sirh^ itfOorllnd the court that
I he did not have the funds to hire an attorney. The court appointed

| the Phbic Defender and noted.the presence of Buckley and

| Littlefield. The defendant's constitutoonal rights were read,
I ati he was asked if he had any questions. He replied, "No, sir."
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Howard intoned the court that Buckley had received the original 

' cfpy of the indicment. The tonal charge was then read by

Howard. Buckley informed the court that he was assigning 
Littlefield to handle the case. Littlefield in^orned the c^urt 
that the defendant was not ready to enter a plea at this tire. 

Littlefle:Ll requested two psychhstrists be appointed tor the 

purpose of ascertaining Sirhan's mentol ronditioii at the tine 

of the oftonses and at the present tire. Dr. Erto Marcus and 

Dr. Edward Stainbrook were appointed. ■

Wirin addressed the court as to his observattons June 5th 

through June 7th. He had toioowed the court proceedings wito 
great concern and opined that the court had fully ^corded all 

of Sirhan's conssitutoonal rights. He stated ttat Buckley .

advised him June 5, 1968, that Sirhan had requested an attorney 

from the Ameeican Civil Libertees Union. Wirin stated he coun- 

seHed Sirhan on several occasions between June 5th and June 7th. 

This was rolely to advise Sirhan of his ^nstituttonal rights, 
particularly in connection with tie right to counsel. Mirin 
stated that the District Attorney, Evelle J. Younger, his stoto; 

the Pihlic Defender, Richard S. Buckley, his staff; the Chirf of 
Police, Thomas Reddin; and. Shum Peter Pitchess had shown 
deterrinatton in prftehtSng Sirhan's rgghto, granting every 

reasonable request made by Sitoan .

Judge Alarcon then issued an order prfhilitSng any party con­

nected with the lawsuit from making extra judiciary statements, 

releasing any evidence, documents, or exhibits. The order ^emptod 

’ witnesses who might discuss any mattor with an attorney of record
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.•.................................... .........
or his agent. It also excluded from the order certain minnum 
infomtion such as quotitoons from public records, results of 
judicial proceednngs and liiieed facts concerning the ofeense 
and the arrest. The matter was contained for pleading until 
June 28, 1968.

Court Appearance of June 28th
On June 28, 1968, at 9 am. , ■ Department 100 of the Superior 

Court, Judge Richard Schauer presiding, convened in the audi- 

toruum of the Los Angeles County Cenm! Jail in a temporary 

courtroom. Russell E. Parsons appeared for Sirhen in place of 
the Pubic Defender and submitted a signed sUbstitutOor acceptting 
the rcrsportSbSlity. The motion to subssitute was granted. The 

People were represented by District Attorney Evelle J. Younger, 
'Deputy District Attorneys David Fitts and John Howard. Parsons 

inoonned the court that Sirhan was not ready to plead and requested 
a three-week crrtrnuarce. He also intoned the court that Dr. 

Edweard Stainbrook, one-of the two court appointed psychiatrists, 
had. decaned to act. Dr. George Y. Abe was then appointed by 

the couut. The nutter was continued until July 19, 1968, at 9 am.

July 19th - Continuance Granted, Motion to Moddfy Alarcon Admorr;lrn ' 

On July 19, 1968, 9 a.m., Department 100 convened in the Hall of 
Justice, using special courtmi facility in the jUl portion of - 
the buildnng on the 13th floor. District Attorney Younger, 

Deputy District Attorney Lynn Compton appeared for the People, 

and Ptrsrnt represented Sirhan. Parsons indicaeed he was not

ready to plead tini!r Dr. Mucous and Dr. Abe had not completed 

their reports and the court concurred that the defense had
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reasonable grounds for a continuance. Younger made a notice 

■ of motion to vacate or mooify the order of June 7, 1968, con­
cerning pubicity. Parsons indicated he opposed such a mtion. 
The proceedings were then continued until August 2, 1968.

Alarcon Admooition Extended, Sirhan Pleads Not Guulty 
On August 2, 1968, 9 a.o., Department 100 was called to order by 

Judge Richard Schauer in the temporary courrroom on the thir­

teenth floor. Judicial notice was taken of Sirhan, Parsons, 

Younger, Fitts and Howard. Nitin and Fred Ocrand appeared as 

amicus curiae (frinnds of the court) and subimtted briefs on the 
motion to vacate or ooOify the order restrictnng pubicity. 
Younger ixdlicaeed that the fundamental concepts of the Connti- 

tution amows the people to know as much as possible about the 

way the government is performing. The attention given in the 

press insofar as any criminal case is concerned does not nicet- 

sarily mean that there is prejudice involved. The District 

Attorney should be permiteed to answer in the pubic interest 
and in some cases the defendant's own interest, but questions 
cannot be antwerid under the priteit order. The fnlnownng

questions were cited:
. 1. Are you going to call a coroner or Mrs. Robert Kennedy 

■ or Roonsieit Grier?
2. Was there a conspiracy to assassinate Senator •Kennedy'? 

.Is there any Foreign Government connected with the 

assassinaton??
■ 3. Was there more than one gun fiedd?

4. Any evidence that the brothers were involved in this?
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The court made the foilwring observations? "Who is to judge 
whether a certain comment is prejudicial? I would make that 
judgement after the staeement was made. Initially the person 

who makes the comment would have to make the judgement as to 
whether it was prejudicial or not. If I deci.de after the fact, 
and correctly, that it was prejudicial when it was made, I aim 

deciding t:oo late." Arguments were concluded, and the court 

denied the motion. Parsons indicated that Sirhan was ready to 
plead. Fitts read the charges, foUowed by a Not GuUlty plea 

by Sirhan which was concurred by Parsons. The trial date was 

set for November 1, 1968, at 9 a.m. The judge stated he would 

designate the trial court and assignment at a latter date. Pro­
ceedings were continued to October 4, 1968, at 9 a.m., in 
Department 100. ■ .

District Attorney Appeals Ruling on Alarcon Admodntion

On September 10, 1968, District attorney Emile Younger submitted 
to* the State Court of Appeal a request that the Court Order 

limitnng pribicity in the Sirhan Case be mddfied. , On September 

25, 1968, the California State Court of Appeals denied the 
petition; •

■Location of Trial and Trial Judge Designated

On September 19, 1968,*Judge Richard Schauer, of the Master 
. Calendar Criminal Department, selected Superior Court Judge

Herbert V. Walker as the Trial Maaistrate. Schauer designated 
Department 107, Room 832, HaH of Justice, as the courtoioo.

Mooion for Continuance and Suppression of Evidence

On October 4, 1968, Judge Richard Schauer convened i.n Departronn.
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I 100-A, in the m<&eshift courtroom on the thirteenth floor of
I ■ the Hill of Justice. Russell Parsons represented Sirhan and

■ Lynn Como ton, Join How«urd and David Fitts appeared for the People. 

■ Parsons requested that the trial dated of November 1, 1968, be 

postponed. Judge Schauer set October 14, 1968, as toe dato fot 

a hearing on the motion for contiuaanee and on nations to sup- 
ptess evicleace. The procttdings were continued unnil October 14, 

1968.

Discovery Motion Granted, Trial Continued to December 9to 
On October 14, 1968, court was convened by Judge Herbert V. 

Walker in Department 100-A. Sirhan and Parsons were present. ( 

Representing the People were Cotton, Howard md Fittto. Three 
motions were before the couut: ' ■

(1) Motion for Discovery.
(2) Motion for Continuance. .
(3) Mitton for Suppression of E^demre.

The ootton for discovery was granted and Fitts surrendeeed 111 

statements of prospective witnesses, six transcripts of totor- 
views with Sirhan, and a seven-page report covering the acti- • 

vites of Los Angeles police officers on June 5, 1968. Persons's 
request for a continuance of the trial date was granted and toe 

trtol date was tthtr for December 9, 1968. Parsons requested 
that a clitinuanct be sHowed until October 22nd as to toe 

Motion to Suppress, aieegng that a key witness was rat of toe 
state. The court gtair;ee the clitinuanit, ordering the court 

to reconvene in Department 100-A on October 22nd.

Motion to Suppress Denied •

On October 22, 1968, at 9 a.m., Department 107-A was convened by

J-__
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Judge Herbert V. Walker on the thirteenth floor m the Hall of 

■ Justice. Representing the People were Compton, Howard and Fitts. 
■ The defense was represented by Parsons. The order of busiLness 

under consideration was a motion by the defense to suppress 

evidence taken from the Sirhan residence June 5, 1968. The 

court indicated that the points -of authority submitted by the 

defense and prosecutoon had been received. The defense contended 

th!: the search of the Sirhan home at 696 East Howard, Pasaitna, 

was iieegal. Sidun was not. present, had been arrested over 
twelve miles from the home and a sear-ch warrant was not obtained. 
The people offered that the search was not unreasonable as the 

officers had permission from Adel Sirhan, the oldest rale 
occupant residnng at the home.

■ Sgt. Willim Brandt, Rammart Detectives, Los  Police 

■ Department, testi^ed that he ineervieedd Ad tel Sirhan, June 5, 
1968. Brandt determined that Adel Sirhan was the oldest brother 

living at home and Sidhu's father was out of the country. Adel 

Sirhan requested the offccers not to contact his mother since 

she was working and did not know- of Sirhan's arrest. Brand it 
asked Adel Sirhan if he objected to a search of the home and 

Adel gave his consent;. After iirtiting offccers to his home, ’ 

Adel unlocked the door and led the ofricers through the house 
incuudnng Sirhan ^irhan's room. A search of the bedroom revealed 
two 8% by 11" notebooks, one 3" by 5" notebook, a U.S. Treasury 
Department envelope and other various iteM. Each °f the sped- - 

' fically mentioned ie^s had hlndweiting which later was id^ti.- 

feed as belonging to Sirhan Sirhan. '

Angel.es
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Officer D. A. L'odolo testified that he interviewed Mimir 
Sirhai at the Pasadwia Police Department oi June 5, 1968, aid 

received permission, to search the home. ■

Adel Sirhai, caHed by the defense, corroborated the testimony 
of Brandt, ii that, he gave officers permissioi to search. He _ 

also twstlfted that he requested offers not to notify his . 
mother, since she was working aid unaware of the arrest.

Mumir Sirhai testifeed he had not given permissioi for the search.

Mary Sirhai testi^ed for the eeftlst. She identifeed Sirhan B. 

Sirhai as her son. She was not contacted by the police aid did 
not give permission for the search. A Grant Dwwd was produced 

by Mary Sirhan that indicated her name alone appeared oi the

■ deed since 1963. In 1962 Adel and Mary Sirhan's names appeared 

on the deed. ' ■ '
I ,

Sgt. Gordon Harrison, caUed by the prosecution, testify as 

a rebuttal witness. He had a conversation with Munir Sirhan at 
the■Pasadena Police Department and received perm.ssion to search 
the home. Judge Walker ruled that the motion by the defense to 

-suppress was denied as the search was not unreasonable. Depart­

ment 107-A was adjourned until December 9, 1968.

Attorney Grant Cooper Entered Case ■

On December 3, 1968, Attorney Grant B. Cooper appeared jin 

Department 107-A with the defendant and Attorney p^rsons. ^reorns 

presented a motion which would alow Grant Ciipwr to become asso­
ciated with the eeftnst. The motion was granted and Cooper

I
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requested a contxuuance until January 7, 1969, The delay was 

to alOow Cooper time to completely familiarize himself with the 

case. Cooper indicated that an attorney frcm New York, Emile 
Zola Berman, would also be assistnng in the case. Cooper Mswed 

the court that the fact that Berman was entering the case at 
that late stage would not cause another delay. .

On December 18, 1968, Berman officially entered the case. On 

December 23, 1968, court reconvened and u motion for discovery 
was made by the defense and was granted by the couirt. On 
January 6, 1969, the first of the preliminary sessions of the 

trial started. .
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REQUEST TO PARSONS FOR INTERVIEW OF SIRUAN

On July 7, 1968, Sergeant L. Sandlin had a telephone conver­
sation with Attonney Russell Parsons and made two requests: 
(1) that the Sirhan brothers be viewed in a show up, and (2) 

investigators be allowed to imerveew Sirhan B. Sirhan. The 
show up would either eliminate or establish the posrrbility 

that Sirhan was accompanied by one of his brothers at the time 

some aranmnltion was purchased. The show up would be viewed by 
employees of tie Lock Stock 'N Barrel Gun Shop. Larry Arnot, 

an employee there, recalled that he had sold some ammuntion to 

Sirhan and tliativlly idlntifled Munnr Sirhan as being in the 

store at the time.

Parsons indicated he would hare to speak to the family beftI^e 
he could give an answer to tois request. He was asked if an 

intervleo with Sirhan could be arranged. Parsons stated, "I 

don't believe it's permissible for you to intervlow Sirhan at 

this time. I don't believe a court would make an order. I'll 

give it some thought and notify you within two days."

On July 24, 1968, Sergeants Sandlin and T. Strong went to 
■Parsons' office and rlileaaled their requests. Parsons quoted 

Justice .Black of the United States Supreme Court as saying, - 
"A lawyer who permits his client to talk to the police isn't 

worth his salt." Persons stated he would talk to the Sirhan 
fam.ly regarding the show up and give an answer after the week­
end. Persons has not -contacted officlrs, and the requests were 

not renewed.
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i EVENTS INVOLVING SIIHiAN'S FAMILY 

SINCE THE SHOOTING '

On June 5, 1968, after Sirhan Biahara Sirhan was identified as 

lie suspect in the Robert Kennedy shooting, the Pasadena Police 

Department statooned l;wo unioomed offCeers at his residence, 
696 East Howard Str^t:. Security was provided to protect the 
Sirhan famly and prevent sighsseess foom gathering at that 
location. Pasadena kept a 24-hour security defeat 1 at the .
location and continued it unil December 13, 1968, when they 
ronsidered the locatoon secure enough to remove the officers.
An open phone Inw was then instated whereby the Sirhan fam ly 

mid rail directly to the police dispatcher for immediate 
response to their call for assisaance. ’

There were no incid^to °f vio^nce perpetraedd against toe 
Eolian home during the first six months foioowing. the assassi­
nation. The foiocwing'incidents were reported invoiving the 
memers of Um Sirhan fa^ly: „

Robbery of Saidallah Sirhan *

Threats Against the Faim.ly
Threat Against Shhrif Sirhan '

Freeway Shooting Incictent

. Threatening Phone CaU to Saidaiahi Sirhan
Threatening Letter foom Vienaam 

Family Attorney Threatened 
A Letter 1° the Nixon Headquarters 
Disturbance at the Sirhan Home *
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Robbery of Saidallah Sirhan ' ■ •

On Junie 5, 1968, Saidallah Sirhan was living in an apartnent 

at 1659 North Lake Avenue. He was contacted that night by two 

reporters from Life Magazine, Robert B. Kaiser and Howard 

Birigluu.. He stiitecl to^ they were very polite and requested a 
photograph of him, which he reUused to give them. The two 

reporters commleted the interveew and left the residence without 

an incident. . ■

At approximately 11:310 p.m. he heard someone kick on his front 
door. He answered the door and just as he unlockeed Ute screen, 
the door was kicked open. A man rushed through the door and 

struck Sirhan in the cheek with his fist and stated, "Damn it, 

we're gonna kill all you Arabs." The man went into the livnng 
' room, Sirhan sat down on the sofa and the man told him to calm 
down. ’

The man stilted, "If ydu fon't give your photograph to Life, 

w'ro gonna take it from you." He took a photograph of Sirhan 
tam a simU tabla Md waited out of the apartment. Another 

m“was witt the one who e^red Sirhan's apartment, but he did 
not enter. ■ ,

Sirhan stated that he could identify the man who entered hi.s 
house, but did not knew who he was at that time. The only 

description he could furnish of the man who remained outdoors 
was that he was weeing glasses.

The Pasadena Police Department Crime Lab.examined.the apartment
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at 1659 North Lake Avenue and determined the door lock to 
have been forced open from the outsi.de causing the bolt to be 

separated from the.un.t into which it slides. One latent print 
was Ifteed from the exterior side of the inner screen door, 
but has not been iientifeei.

On July 6, 1968, Lt. G. W. Wright, Pasadena Police Department 

investigator, found the two reporters who had interveewed 
Saidallah Sirhan on the 5th. It was obvious to the Lieutenant 

that these two men did.not fit the descriptoon of the robbery 
suspects. Mr. Jordan Bonfante, Bureau Chief of Time-Life in 

Los Angeles, denied all charges that any of his reporters were 

involved in the case. Sirhan was contacted in an attempt to 
gain further inoormation regarding the suspects; and, at that 
time he stated he did not wish to press the issue any further 
and desired the investigation be. dosed. The case was dossed 
at that time. ■ ‘ • ’

Threatts Against the Sirhan Family
On June 20, 1968, the F.B.I. Special Agent in Charge, Wesley G. 

Grapp, fowarded information to the Los Angeles Police Depart­

ment that they had received an anonymous letter which stated 

the fllleeing: "If Sirhan don't confess, ee'll kill all his 
famly. His mother is next in Inn-. We mean business." The

letters making up this threat were cut out from newespint and 

placed on a page of the-Nationd Police Gazette of June, 1968.

Threat Against Shaarf Sirhan
On June 21, 1968, at 6:45 p.m,, Frank Thornton, the gate guard
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at I.T.T. Cannon Electric Company, 3208 Humroldt Street, Los 

Angeles, received a telephone call from an anonymous male 
caller who sounded drunk. The caller stated, "EO you have a 
swing shift working?" Wien Thornton answered in the affine- 
tire, the caller stated, "Do you have Sirhan working?" Thornton 
advised that he did not knew the employees' names. The caller 
stated, "You tell him I’ll be waiting outside tonight and I'll 

get him when he leaves." The caller then terminated 'the conver­
sation. Frank Widman, Shhft Superintendent, I.T.T. Cannon

Electric Company, notified the Police Department, and Officer 

A. S. Flores was dispatched at 10:310 p.m., June 21, 1968. 

Flores' investigation disclosed that Sirhan was due to go off 
shhft at 1:00 a.m, June 22, 1968.

At 1:00 a.m. Officers W. Guterres, T. L. Russi and Sgt. L. J. 
Sale escorted Shearf Sirhan from the premises. They first 

examined his vehicle for possible explosives devices with nega­

tive results. Sirhan’drove foom the premisses in his vehicle, 
and the offers followed him to the Pasadena City limits. No 

unusual incidents occurred at the plant or on the freeway en 

route to Pasadena. .

Mr. Thornton adddtiona.ly advised Mr. Wictaan toa; tie caller 

sounded like an employee of the plant by the name of Marine 

Aguirre. The tine cards were checked, and it was found that 
Mr. Aguirre was not at work at the tine of the call.

Aguirre was inervewred on June 26, 1968, regarding the telephenl 
threat against the Iffe of Shaarf Sirhan at I.T.T. Aguirre
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denied making the threats however, he admitted that he did not j 
report for work on Friday night, June 21. He stated he had ( 

been out drilling and forgot to shew up for his shift which was 

scheduled to start at 4:30 p.m. Agurre stated he had known 

Shaarf Sirhan for approximately three year's and had lived in the 
same hotel as Sharif for two and a half years. They have me 

socCally and on one occasion Shhaif invited him to his nmoher's 

home in Pasadena for dinner. , .

Agiurre stated he neither likes nor dislikes Shharf; however, 
he stated he was very upset when Senator Kennedy was assassi­

nated. Aguirre repeated his denial of ^king the threatening 

phone caU, but refused to submt to a polygraph exam-nation, 
st:ating that he had submitted to one in the past and did not 

• trust it. ' - ‘ .

Thornton stated that he was unable to positively identify the 
voice on the telephone as being Aguurre's. There being no • 

further evidnnce at that time that AguUrre was the suspect, he 

was adwnished regarding the seriousness of teeephonic threats 

and advised of the legal consequences of indulging in this type 
of activity. No further incidents have been reported iiiol.iiiu 
the I.T.T. Electric Company. .

Freeway Shooting incident.

On July 3, 1968, at 4:45 a.m, SaidaU^ Sirhen appeared at the 
Pasadena Police Station and reported to the desk ^fice that 
so>meone fieed a gun at him while he drwe his car on tee 

Pasadena Freeway. Sirhan gave the snowing account of tee •
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incictenta

He went to Los Angeles at approximately 4:00 a.m. to contact 

a writer associated With the Free Press, Lisa Wliams, who 

allegedly lied on 92nd or 93rd Street. He was unable to 
contact the writer and began his return to Pasadena. Prior, 

' to entering the tunnels on the outbound Pasadena Freeway, he 

noticed a Cievvolet driving alongside of his car in the left 
lime and a Volkwwagen bus directly behind him. After passing 
through the tunnels, he moved to the cutter lane and found 

himself besi.de the Chevrolet which was still drivnng in the 
number one lane. The Volkswagen bus pulled into the number 

throe larne and drrove besi.de Sirhan's car on his right sidle. He _ 

traveled several miles in thi.s Dinner and estimated his speed 

at 55 miles per hour. The Volkswwagen bus changed lines 
several times. It positoomd itself behind hi.s car, back on 

the right si.de and continued changing back and forth in this 
manner. When the throe vehicles reached the Pasadena City 
limits, the Qievrolet began crowding him from his left and the 
Volkswwagen bus began edging in from hi.s right. Sirhan stated . 

this appeared to him to be a maneuver to cut him off.

He sowed down slightly to avoid colliding with one of the two 

vehicles and noticed the driver of the Volkswagen bus pointing 
a gun at him. The driver was holding the gun in his right hand 

in front of his chest. When he observed the gun, he immeliately 

let go of the steering wheel and learned over to the right and 

lay down on the front seat. He heard gunshots and his right

-688- -

I. ...... ......................J........... ..... . ............  —I ■■ ................ .. ■ “J. .. ................. M'^"ij .. ...................................  ' ■■'■■ ""■■!■ ■■ .... ..................................J



wind-wing was shattered by two bullets. At that tine he let 

■ go of the steering wheel and removed his .foot from the

_ acceptor. He remained in this position for approximately
. ten seconds. .

: He sat up and regained control of his vehicle as he observed

, the two vehicles exit the freeway via the Glenamm Street off­
> ■ ramp. He reported the two vehicles entered the intersection

j agidnst a faashing red Hght without stopping. The Chevrolet
| turned lef and the VoUJsswagen turned right. Sirham stated

’ that he drove directly to the Pasadena Police Station to report 
the incident. .

A follww-up investigation was. conducted by Pasadena Detective 

Ben Hetheringoon and Los Angeles Police Officers R. C. Harris 

and J. H. Shaw. This investigation began at approximately 

10s00 a.m. on July 3, 1968. Sirhan accompanied investigators 
and retraced his alleged route of travel. He stated to investi­

gators that he did not stop from the time he left his residence 
uitil the time he arrived at the Pasadena Police Station. With 
an officer driving, Sirhan direceed them to Los AngeleS via the 
Pasadena Freeway to a llcaiiot in Hoiywoood near Virgil and 

Beverly Boulevard; after a series of turns they returned to the 

. Pasadena Freeway from Hill Street. The* investggatoss and Sirhcn 
continued the route to the Pasadena Police Station.. Sirhern 

instructed the investggatoss what speeds to drive, and at that 
time it was determined that the entire trip took 55 minutes.

While retracing the' route, Sirhan was questioned about any

TH*rr WF
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persons or vehicles he may have observed. He stated that he 

did not talk to anyone during the trip, and the only vehicles 

he could remoter were those occupied by the alleged suspects.

Sirhan stated that he met the Free Press writer, Mrs. Wiliams, 

at a sandal shop on Fair Oaks Avenue in Pasadena. He had visited 
the shop several times and had been intoouuced to her by the shop 

owner. He intended to talk to Mrs. Wiliams to have her write 

a story about himself and his famly. Sirhan stated that he 

went to the location at 4:00 a.m. because he doem’t like to 
move around during the day. He said that there were too many 

people on the street, and he felt safer at that hour. He stated 

that he did not have an appointment with Mrs. MlUmn and teat 
he was not exactly sure what tine it was when he left his 
apartment. Sirhan stated he had spent tee evening and early 
morning hours prior to the trip at We hone reading. He was 

asked what caused him to anticipate finding Mrs. Wiliams at 
4:00 a.m. He stated that he had teepphoned the office of the * 
Free Press the afternoon of July 2 and had been given her address. 

The address he was in possession of was 3410 Thetasol, and the • 

phone nu^oer was 254-0123. Sirhsn stated that he was unable to 

contact the writer and was returning to his home when the 
shooting incident occurred. Sirhan provided investigatoss with 
a descriptoon of both vehicles and seven Caucasian suspects. The 

descriptoons of tee suspects were vague,’ and Sirhein was ^^le 

to furnish any further inoormation.

Sitem was requested to take a polygraph exam-nation to s^stm- 
tiate tee facts of the incident. He agreed to the exam-nation, '
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and it was admnistered by Sgt. Frazer OF the Pasadena Police 

Depcartment. At the comletion of the exaration, Sgt. Frazer 
expressed the opinion that on key questions Sirhan shewed nega­

tive and deceptive patterns and that he had been untruthful 
regarding the incident. Sirhan‘was reinteiieewed and gave 

permission for investigatoss to search his vehicle, garage and 

apartment. During the search, investigaooss discovered a carrying 

case for a United Staten Army carbine, a banddoier containing 

empty carbine magazines and a cleaning rod for a .38 caliber 
«tvolitl:. Itese item were booked by Pasadena Police Department.

Exam.nation of Sirhan's Vehicle

Sirhan's vehicle, 1955 De Soto two-door, white with black primer 

spots, 1968 California' Ic^ense QTP 455, was examined and offccers 

found two bullet holes' in the upper portion of the right front 
door wind-wing. One slug was found imbedded in the left door. 
The other rCtochtttd off the left door, traveled upward striking ' 
the top of the car and dropped onto a jacket lying on the fooor. 

Both projecties were located and booked by the Pasadena Police 
Department. Glass faaments found inside the vehicle, 

apparently from t:he broken window, were also collated and booked 
as evidence. , •

Pasadena Police Department records were searched, and it was 

found th’at Saidallsh Sirhan reported the loss of a .318 caliber 
revolver on March 31, 1966. In thi.s report he stated that the 
gun belonged to a freend, Abraham Alex, who had given it t:o him 

to repair. He also stated that he may have inadvertently 

discarded the weapon in the trash.
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The traffic signals at Glenarm Avenue and the Pasadena Freeway 

are three-phase tri-color lights that operate on all phases

twenty-four hours a day. They are not set on a faashing phase 

at any time. This information was stated to Sirhan, and he 

aglii stated that these lights were flashing shortly after the 
freeway shooting incident.

Iitntrinw_eithJMtn...W.Liamnl,-lnd-Da;vidLS^ulCkntt
On July 4, 1968, Elizabeth Gold, pen name Lisa Wiliams, was 

interviewed by investigators. She stated that she met Saidallah 

Sirhan in the first week of June at Dove's Sandal Shop on Fair 
Oaks Avenue in Pasadena. She and Sirhan were both acquainted 
with Dave, but she was not very familiar with Sirhan. She was . 

inteddceed te ^rhern by Dave and had a short conversation with 
him about cooking rice. She doeen't remember mentioning to 
Sirhan that she was a writer for the Free Press. She added that 
she te not a staff merger, but on occasion has writ;ten for the 
publication. She stated she made no appointment with Saidalljh 
Sirhan and had no knowledge why he would attempt to contact her 

at such an unusual hour. '

David Shaacett, the owner of Dave's Sandal Shop at 68 North ■
. Fair Oaks Avenue was intervneend on July 5, 1968. He rememrered 

meeting ^idallih Sirhan a tie saidal shop and introducing him 

to Li.sa WilHms. He stated that he had talked with Sirhan 
about Li.sa Wiliams. One of these occasions was approximately 
two w^ks after the death of Senator Kennedy. During this conver­
sation, Sirhan had interned Shackett that he wanted a book 

written and wanted to know if Lisa Wiliams would write it for
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him

On Tuesday, July 2, 1968, ShacCett received a phone call from 

Saidallah Sirhan who stated-that he would like to meet Lisa 

WilUmn and requested Shaccett to accompany him and introduce 
teem. Shaccett gave Sirhan the address and phone number Of Lisa 

Wlkms, but did Mt go wite him. He did, however, check the 
phone nu^oer he had given Sirhan and found that the phfnt had 

been disconnected. In an effort to assist Sirhan in locatnng 

Lisa Wiliams, Saidallah sent a tetegram to the old addtess 
asking her to contact him. He did not receive a reply and 

ltarit0 later that he had sent it te the wrong address.

Witnesses Who Knew Saidallah Sirhan Had a Gun ’

Linda Maasri was intevvtwreO on July 4, 1968. She stated that 
she had been a freend of the Sirhan famly since they cme to 

tie United Stetes ten years ago. In 1965 while moving Seddallah 

SiteM from a Marengo Street address to a North Lake Street 

address, she observed a rife in Saidallah's apartment. She ' 

was unable to further describe the weapon.

Investigators received infomation foom Abraham Alex that he had 

observed SaXdallah with two guns, a .318 caliber trtvfl.vtt and an 

unknovm caliber chrome-peedd revolver. Saidallah infomeO 
Alex that toth of teese guns had once been stolen by SaldaU^s 

ex-girl- friend, Linda. One revolver had .been recovered by 
Pasadena Police Department and returned to Aex.

Robert Ritchey was intervtewtO on.July 5, 1968. He stated he 

had seen Saidallah Sirhan with a .318 caliber trtvfl.vtt white had
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a four-inch barrel, and a rifle of unknown caliber. Ritchey 

stated that at one time he received a threatening phone call '

from the ex-husband of a good friend of his named Rosalie. The 

ex-husband threaeened to come to Pasadena and kill him. After 
receiving the phone call, he phoned Saidallah and inoomed him 
of the incident. Saidallah came to his apartment bringnng a 

.38 caliber revolver and approximately 15 rounds of aimmnition. 
Saidalleh stayed a the Ritchey apartment with the pistol for 
two days to give Ritchey protection in case RoaHe's ex-husband 

arrived to cause trouble. The ex-husband did not appear at 

Ritchey's apartment, and no police report was made of this 

incident. Ritchey stated he had seen the rifle in the ^ose 
of Sudallah's apartment at 1659 North Lake Avenue.

Investigation and Polygraph Exaimn'ation by This Department • 

On July 5, 1968, Scddallah Sirhen was reineevvewwed by Lt. E. 

Hernandez. He stated that he had gone to sleep during the 

evening of July 2, 1968, and had set his alarm for 4:00 a.m. on 

July 3. He arose, drank a cup of tea and left his apartment 

between 4:15 a.m. and 4:310 a.m. Note: This inoormation con- 
fl^ed with th^t given to ieveatigaOoas on July 3.

Sirhan aCCompanied Lt. Hernandez on a second drive over the 
route taken on July 3. He instructed Lt. Hernandez concerning 
the route and speeds to drive while en route. At the termina­

tion of the trip, Lt. Hernandez noted that it required one hour 
and twenty minutes to compiled the course. The route was compared 

with that taken by inviatigatoss on the 3rd and several
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discrepancies were noted, including the location of the ' 
shooting. _ . ’

Sirhan was administered a second polygraph examnattion by Lt. 
Hernandez at the Scienn-fic: Investigation Division of the Los 

Angeles Police Department. The results of this examnation 
concurred with that of the txamnatioi conducted by the 
Pasadena Police Department on Jul.y 3. The examination revealed 
that the shooting did not occur on the freeway, that Sirhan had 

possession of a .38 caliber revolver and that he fired the shots 
I into the vehicle himself. Saidallah Sirhan refused to disclose 

I ■the lo^tion of the revolver or admit fabricating the reported 

j incident. ■

J On July 3,- 1968, Mary Valdez was intevviwwed by investigators, i •
At that tine she stated she first met Saidelleh Sirhan on

। Memorial Day in 1968. She stated that she and a Mend were 
I 
hitchhiking on Lake Avenue, and as they walked past Scddallh 
Sirhcin he was driving ©ut of the driveway. He drove them to 
।the United Artist Theater on Colorado. During the ride to the 
thtattr, Sirhan gave them his namie and address. ■

The next tine she saw Sirhan was two days after the shooting of 
Senator Kennedy. She saw the picture of Sirhan Sirhian. in the 
newspapers and thought it was Saidallah Sirhan. She had met 
him at his apartment:. He msntioned t:o her that he was thinking 
of moving to Arcadia because there were t:oo many people around, 

md a pOLici guard was at his other's house. Valdez advised 
!ihhan that he was welcome tto go. to her apartment to rest if he
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wished to getaway from reporters and curiosity seekers. The 

following week Sirhan asked Valdez if-he could have his laundry 
done under her name to avoid puUlicity.

Valdez stated that she has seen Sirhan on the average of once 

a week and had been to the family home three or four tines since 
the shooting. She stated she had been inside Sirhan's apartment 

on Lake Avenue; however, she denied any intinate relationship 
with him. . .

Valdez recalled that a couple of day's prior to the feeeway 

shooting incident, Sirhan was at her apartment and asked her to 
purchase some .38 caliber bullets for him. He stated he was 

reluctant to purchase them himself for fear that he would be ' 

forced to leave his name in order to make the purrchase. He did 
not wan't to give the name Sirhcn while purchasing amiunition and 

felt that he would be required to show identification during the 
transaction. He nentioned to Valdez that the guns carried by 

police wsre powerful enough to penetrate an engiLne Hock. She ' 

did not purchase any arnnmnition for him, but advised him that no 

identifccatoon was required for the purchase of ammuition and 

that he could do it hi^elf. She has not seen him.in possession 
of any guns; and, he had never stated to her that he did own a 
gun, only that he wanted some .38 caliber amnmnition.

Summary ^f Freeway Shooting Incident. " .
All evidtence coieected during the investigation tended to agree 

on one point: that the shooting incident was a fabrication by 
Scddallah Sirhan, and the shots were fieed by him at a location
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other than the freeway. . '

Threatening Phone Call t;o Saidallah Sirhan
On July 4, 1968, Saidallah Sirhan was living at 1659 North Lake 

Avenue, Apartment #7. He told iiVTitigaloss that at 9:20 a.m. , 

he received a phone caH from an unknown person whom he des­

cribed as a male with a tough v^ice. This person stated, "Hey 

lisen! You were lucky yesterday. We missed you, but we are 
going to get you all at the trial." Sirhan stated he hung up

the telephone as soon as the suspect made the threat. He could 
not identify the caller. At 9:40 a.m. the same day, Sirhan 

moved to the famly home at 696 East Howard Street. The 

Pasadena Police Department furnished extra patrol at the Lake . 

Street location unil Sirhan was able to move his furniture out ’ 
the following weekend. •

Threatening Letter from Vietnam
■ A letter was received at the Wite House mailing room, August 8, 

1968, addressed to the President. It was purportedly sent from 

■ The Gang in Vietnam." The letter stated, "Mr. Johnson We,

The Gang in Vienaam Feel That it is Nott To Safe To even back To 

The United State because Everyone is getting Kill Back home, we 

set and Listen To The News Every day, Today we heard That The 

Assinate of Robert Kennedy had Plead No Guilty And Think That 

wroni because we have on The guy in The Gang who were Ther and 

he saw it, So we fell if he is Freed one of us will Kll him 
and anyone who get in our way., we hate To See A "NNNOCENT" man 

die For Nothing, So it best you are Some do SomeTTing it And
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Fast because Throe of us will Leave here on the 1 of Nov The 

day his Trial Start, and one of us will get him some Kind of 
way, Sign The Gangs." ■

The letter was fowarded to the Federal Bureau of Investigation 
and examined in the Crim Laboratory. On August 15, 1968, the 

laboratory reported that handwritnng in the letter had been 
compared With handwriting received from other sources during 

this investigation without effectnhg an lWlntifCaatOm. The 

paper had no watermarks or other iWentifr<b)ll marks other than 
a design printed at the top which appears on correspondence 

paper usually available to meihers of the armed forces. This 
letter is in F.B.I. files for possible later commprison.

Attorney Russell Parsons Threatened 

Proxy Phone Service, answering service for Attorney Russen E. 

Parsons, received a teepphone meeeacJe at 1:34 p.m. on September 

2,. 1968, from a person who identified himself as C. Sirhan.

The message stated, "Step out of case. If my brother is hurt, • 

you will be hurt, you will be hurt. I will kill you." Parsons 

stated he did not wish to make a co^aint based on the threat.-

.Michael McGowan, investigator for Parsons, stated that he had 

received threats from both Saidallah and Shhrrf. .

Note: None of the Sirhan brothers has a name beginning with a 
C. ' ■ . ■

A_±oter^Jhe!_Nixon_JHeawqsalers.
On October 25, 1968, a letter was received at the Nixon HerW- 

quarters, Willard Hotel, Warehngton,'D.C., with a return adWress ■
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of Sharif B. Sirhan, 696 East Howard Street, Pasadena, 

California. The postmark indicated the letter had been miled 

from Pasadena, Californil, on the aftenoom of October 23, 1968. 

The tetter consisted of a two-page typewritten document attacking 

the United States policy and involvement in the M.d-East crisis. 

The final two paragraphs are worth menioning solely on their 

content:

■I haw asked these questions to Senator Robert Kennedy in May 

1968 but he ignoied us and went on promising the Zionists with 
jets so that he gets more votes to get to the Wiite House, here 
I find nyself asking the same questions to you again. Please 

do not force us to believe in political assassination which is 

against our heritage and culture unless we are pressed foom 
■you. Let it be clearly known that I have ordered and directed 
my Palestine Commandos to destroy every Amrican PolitCci<nl 

who supports or negotiates any kind of help to the Zionist 
State. We are aware of Dayan's visit to the United States in 
December 1968. This wll be his last visit. -

" I further m<i:re beg and ask again and again please do not make 

us believe in poHtcd! assassinations. And as I mentioned .

above, I am willing to die for America as for Palestine. I 

hate to see Ammeica destroyed by Zionim and Commuiism. We 

think in Ammrica that we are above Communism and Zionism.' The 

truth is not that:, but we- are lost in between.

"We thank- you for giving thi.s matter the greatest consideration 

hoping that you wll be against the agressors (Zionists) for
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the sake of justice and the world peace, thank you. Sincerely 

Yours, (Shaaif B. Sirhan) Shaaif Sirhan"

The United States Secret Service investigaeed this thinly 

veiled tare^ agrinst the liee Of the President-elect, Richard 

M. Nixon. Sharii Sirhan denied to the Secret Service that he 

wrote the letter oi t:art he had any prior knowledge of it. He 
refused to furnish tlie investigaoors with arnddwititg exemplars 

to facilitate the comparison of the signature. During the 
primary stages of the investigation, evidence indicated that 
this letter was not written by Shaaif Sirhan.

Disturbance at the Sirhan Home .
Officer W. Salsman,. Pasadena Police Department, was on the 
seowity detail at the Sirhan home on November 1, 1968. ’ At 

2:10 p.m. Saidallah Sirhan approached the area on foot and con­

fronted Officer Saltsman at the police vehicle, which was 

par-ked in the driveway. He requested the officer to go to the 
door and ask his rather to come outside. At this time Mrs. Mary 

Sirhan, Saidallah's rather, exited the house and approached the 

police unit. .When she arrived in the area, Saidallah asked her 

to give him some money and he added that he knew that she had 

been receiving money from several Arabian church groups. Mrs. 

Sirhan stated that she had received no money foom anyone:. ' 

Saidallah replied that he had been advised by several people 

within these church groups that money was being given to her 

for the whole Sirhan family. He stated that he was entiteed to 

his share and that he was not going to leave the location until

i
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either she gaVe him some money or had him arrested. Mrs. 

Sirhan again denied that she was receiving any money and 

Saidallch stated, "I'll bust you right in the head." Mrs. 

Sirhan refused to arrest her son for causing a disturbance, 

and he was persuaded to leave the location to eliminate further 

disturbance. .
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REX WESTERFIELD

Article Entitled "Assassination -
Rex WeeSeefield is the Weetert Regional Public Rslatoons 

Director fif the John Birch Society. It June 1968, he authored 

an article entiteed "Assassination" which was printed in the 
June edition if "The Review if the News" a weekly pUalication 
if Correctiin Please, Inc., Belmont, Massachusetts. The 
article aUeged that the assassin if Senator’ Robert F. Kennedy 

was a pro-Coeeeutst and that the assassination itself was a 

j Maarist conspiracy. WestrfieM incUuded a n^er if stateinents 

pUrporting ti prove the existence if a cotspiracy. Weestef:Leld
I was ineewiewed in August 6, 1968, by the Los Angeles Police 

; .Department rtgarding certait ^atenents contained in his . 

: article. ■

Allegations . ■
Weeseefield was questioned about the iioliwruig statements:
1. "In the frenzy that folOwwed the Kennedy shooting, someone 

mounted the rostum in the Embassy Room and announced the 
shOoting was a right-wing plot." Weeteefield had written 
that the ptrtot who made the announcement was Stephen Smith, 
bfothtr-in-aae of Robert Kennedy. ■

Weetetfield actually had received this inOoreatiot from an 

unnamed source and had not been present when thte aUegedly 

occurred. His source told him that Smth was hysterical, 
in shock, and that immdiateyy after he made the statement 

he was seized by his frennds and removed foom the rostuum.

I
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2. * Westerfield had written that Sirhan Tirhan's vehicle had . 

been observed parked near meetings of this WE.B. Du Bois 

Club. Westerfield actually had no personal knowledge.of 
^is. He quoted Mayor Yooty't News Conferences of June 

5 and June 6, 1968, when the Mayor was aieeged to have made 

the above statements.

WesSetfisld was advised that the Du Bois Club in question 

was next door to The Fez Cafe located at 1201 North Vermont 

Avenue and that the vehicle observed parked in the vicinity 

belonged to Adel Sirhan, an older brother of Sirhan Sirhan. 
Adel, at that: time, was employed a): The Fez Cafe as an oud 

player. We■sttsfisld did not question this intimation.

3. Weeteefield had also aUeged that on the night of June 5, 

George Putnam, then a newscaster for television Batoon 
KTLA, had intevveewed a postal em>loyee who formsrly 

delivered Sirhan B. Sirhan's mail. During the interveew 

the postman aieegedly stated he had delivered pro-Comnuuist- 

and anti-Americani maai to Sirhan B. Sirhan. This maal 

supposedl.y came from Jordan. The posman said he had . 

advifsed his supervisor of this and was in0ouIred that post 
office authooities were aware of the situatoon.

WesSesfisld stated he did not know the names of the postmcli 

or the supeevisor, but that they would undoubtedly be in 

the fieas of telsvitioi station KTLA. He further stated 

. he had based this ieem on his memory of what he heard on 

Putnams tslsvisioi program, • and that he had not per^naaiy
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interviewed either the postman or his supervisor.

4. Weeteerield had written that Sirhan Sirhan and Lee Harvey 

Oswald were Socialists and that both had declared thet- 

silr?is Marxists. Weiteeriil'd stated he actually had no 

evidence to confit the allegation regarding Sirhan Sirhan. 
He had formed this opinion after hearing about some of the 

 made in Sirhan's diary. He felt the background of 
each indicated that they were Maaxists.
eittri.es

5. Weesterield aieeged that a female student at Pasadena City 
College claimed she had been invited to a Du Bois Club 

meting by Sirloin Sirhrt.■ When intevvieeid, Weestefield 

first stated he did not know the woman's name but that he 

had received her name from an unnamed male acquaintance. 

The girl was "petrifeed and scarred and did not want to get 

inTOlred." ■ He wanted.to obtain an affidavit foom her which 

he plumed to give to the police, but her male acquainannee 

steted she refused to talk further about the incident. 
Weseerf.eld aiso was told it was common knowledge on the 
pasadina City Colligi Campus that Sirhan Sirhan was "mixed 

up with the Students for a DQitriaric Society (S.D.S.)." 

W^erfteld implied t:o invistggarors that he knew the girl's 

name but wanted to verify the irrriit speeiing and would 

'furnish her name provided the source of the inOortrtion was 

kept absolutely confidential.

Weiteifiild did not reveal tne girl's name rlhrough invessi- 
gaters ^tempted to contact either him or his office sii
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tines during the following several weeks.

6. WeeSeefield had alleged in his article that several months

prior to the assassination Saliman Sirhan, a brother of
:: Sirhan Sirhan, had been arrested by the Iraqi government as

an Israeli spy. This information was allegedly obtained by 

Wesstefield from a Pasadena newspaper published June 8, 9, 

or 10, 1968. Sirhan has never had a brother named Saliman.

WelSelfield admitted that he compiled the contents of the 
article foom newspaper artices, his own observatoon of 
tellvision progress and personal conclusoons regarding 
Sirhan. The evidence strongly indicated that he made ' 

little, if any, effort to verify the accuracy of his 
. ■ inoomation. '

Summary, '
The investigation of other megatons regarding Sirt^'s 

background and associatonns tended also to disprove the claim 

of WelSelrilld. Blcrusl his rl■legatinns wen poorly supported 

and vriul, claims did not warrant extensive investigation. It 
geared that WelSeefilld was reaching for any rlllgrtion which 
would support a preconceived point of view. His unwwimggmss 

and inability to provide concrete support for his claims• 

caused investigaocss to discount his megatons. .
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• THEODORE R. CHARACH

Theodore R. Charach, a free-lance news reporter affiliated with 

Continental News Service, was inerrviwwed seven times during 

the investigation it an effort to obtain pertinent inoomation 

he claimed to possess. '

Charach was first ineerviweed on June 12, 1968. At that tine 

he stated that he was near the Anchor Desk in the Embassy Room 

at the time of the shooting; he heal'd the shots but didn't see 

the suspect. He did not indicate that he was able to assist 
investigators further, in any way. •

A newspaper article from Winnipeg, Canada, was forward to the 
Department. The article’stated that Charach was foom Winnipeg,- 

that he witnessed the shooting foom "just a few feet behind the 

Senator," and that he saw the maatre d' grab the gun and got a 
good look at the man police arrested. The article went on to 
say that Charach had witnessed a man "with a wild look" run 
from the scene with a security guard chasing him. The article: 

elated that Char-ach heard .Sirhan say; "I've got to do this; I'm 

doing this for the good of my country."

Charrach was ineervWewed by F.B.I. invwstgganoss on July 9, 1968. 

During the intevveew he stated that he did not see the shooting 

or Sirhan. He volunteered iIfiomlttioa that bumper sUckers 
pwrttinang to a conspiracy to kill P^si^t Jo^ F. Kwnawdy 
were bwiag distriuueed in the parking lot of the Ambassador 
Hotel during the victory party. He stated that he nbaained nnw 
of the bumper stickers, but it was token foom him by a mtn mb* 

Mort Goodman.
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B.U.S. Investigators reinterviewed CharrW on July 12, 1968, 

regarding the inOormrtion printed in the Winnipeg paper. The 

"vildteyed man" he saw running foom the scene was determined to 
have been Michael Wayne, who was running to a tceephone. Charach 

admitted that he did not hear Sirhan make any statemtits; that 
the statemtit was heard by Valerie Schulte and relayed to him. 
He allel to the bumper sticker inoermation claiming the people 

distributn^ the stickers were "hippies," and the stickers 
demanded the reopening of the Warren Commas ion.

Charach stated that he was the representative for a photographer 

who took motion pictuees in the Cocoanut Grove at the Kenitdy 

Rally on June 2, 1968, and additional pictures at the Ambassador 

Hotel on June 4, 1968. He indicated the film was of evidential 

value but would not divulge the name of the photographer or 
location of the film.’ He rgrttl to meet with investigators to 
discuss viewing the film at a latter date.

The U.C.L.A. Film Investigat^n

On July 19, 1968, Charach met with investigatoss and showed them 

enlarged photographs which he sai.d were fames foom the move­

film. Charach expressed the opinion that one of the men in the

picture looked like an Arabian’and could be a it-itispirrtor. 

He said he’did not have possession of tie original fi^ and 
again would not furnish the investigator with the photographer's 
name. Arrangements were made for tto fi^ to to dtliverel to the 

Department.-

Alvin Tokunow, a U.C.L.A. student marring in motion picture arts,
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and Charach were interviewed at Parker Center on July 22, 1968. 

Tokunow reeeased two reels of film which were to be copied by • 

the Department and -reUurned to him. Tokunow stated he did not 

gelt into the pantry area and ran out of film prior to the 

shooting. Tokunow asked investigators to return the fim to . 

Charach. The film was returned July 23, 1968. Tokunow said 

that the film was a copy of all the pictures he and his camera 

crew possessed. The films were viewed and found to be of very 
poor quaaity. Investigators were unable to identify any persons 

depicted in the film as those involved in the investigation.

The Bumper Sticker Investigate

The iiforrmation concerning a bumper sticker dealing with the 

John F. Kennedy assassinatoon, being distriuueed at-he Ambassador 

‘ Hotel on the eve of his brother's assassinate, was first 

- reported by Charach. ' .

James Breslin, a reporter for the New York Post, observed the 

two people passing out the bumper stickers which he thought ,
said, "Expose the Kennedy Death Hoax." He became ofeended and 

requested Moot Goodman, hotel public, relates man, Io do so^- 
' thing about it. Goodtaan contacted the general manager of the ,

• Ambassador Hotel, A. H. Zugor, who notifeed Gardner of the 

I probemra. Wiliam Gardner, hotel security chief, reported be 

1 was unable to locate the offenders when he checked the area.
i Gardner stated he gave the bumper sticker to a Los Angeles 

Police Department officer; however, it was not bttktd as evid­
ence. The witnesses did not agree on the exact wording of the 
bumper sticker; however, they did agree et it deaat with the
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John F. Kennedy assassination and not the Robert F. Kennedy 

shooting. Gardner instructed his guards to prevent distrbbution 
of the material if they observed it.

Charachi Aieeges Gaarison Interested in Case
On July 31, 1968, Chtrtch was renneervewwed after he tetephontd 

investigates and advised that he was in possession of "valuable 

new evidtnct.,, Charach stated he had been contacted by invessi- 
gators for New Orleans District Attorney, James Garrison, and 

representatives of Rammarts Magaaine. They expressed interest 

in the U.C.L.A. filns, and Charach stated that he was offered 

an expense-paid trip to New Orleans to confer with Garrison. ’

.Charachi stated that he had been offered $2000 for the U.C.L.A.
. film. He also said that he would work as a "spy" i.n the Gaarison

organization for the Los Angeles Police Department if he could 
be assured of financial assistance. His offer was denied.

Re-Exaid.nation of The U.C.L.A. Fil 

Alvin Tokunow was contacted and he stated that Charach was 

attempting to sell the film, but that he had been turned down 
by both Time and Life magaaines. On September 9, 1968, Tokunow 

reported that the film and negatives were stolen foom his locker 

at U.C.L.A. Charges and counterchagess were exchanged between 

Charach and Tokunow, but no one admitted having the film. . 

Tokunow noticed the Associated Press of the aieeged theft. He 
told theem that the film showed Sirhan at the hotel. Investigation 
by the U.C.L.A. Police Department showed Charaoh to be an agent 

rtprestitigg Tokunow, with legal access to the film. The crime 
report was classifeed as unfounded.
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The September T6, 1968, issue of Newswee~Magazine contained 
an article which stated, in part: "The Los Angeles Police are 

' studying a blow-up of a movie taken by U.C.L.A. students. The

U.CiL.Ar crew was starteed to discover a picture resembling 
Sirhan on the film taken at two ralices for Kennedy shootly 
before he was shot.. One frmme, taken the night of the assassi­
nation, shows what appears to be a "soeemn, unsmiling Sirhan 
talking with another short, dark man and a tall girl with up­
swept hair."

Mr. Eric Saarinen, a U.C.L.A. student, stated that he was another 
photographer working with Alvin Tokuinow. He reported taking 
pictures of the crowd after the shooting, then taking pictures 
through the doors. He reported that Tokunow turned all their 
fm over to the Police Department. Investigators noted that 
no photos taken after the shooting were given them by Tokunow.

The missing film reappeared in the form of three pictures in 

the January 17, 1969, issue of Life Magaaine. The pictures, .
clear and in good detaal, depicted a group of celebrants in the 

Embassy Room of the Ambassador Hooel. Mrs. Violet Di Domenico , 

teephhoned investggaooss and advised them that she is in the 

pictures and that they muss It have been taken at approxi^tely 
9:30 p.m, on June 4, 1'968, because she was not at that location 
after that time. The pictures were not large enough to either 
identify or eliminate Sirhan as being i.n the picture.

Conclusion

Investigators could not ascertain Charach's reasons for giving
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a different version of his account to Life Magazine and other 

publications. It is probable that Charach atfempted to gain 
notoriety from his presence at the hotel and therefore he 
expanded the importance of the fim. .The Department has a copy 

of the U.C.L.A. film, has closely examined each faame, and found 
that it has no evidential value. .



■ FERNANDO FAURA

Fernando Faura was a staff reporter with the Valley Times and 

the Citizen News, both Los Angeles newspapers. Faura was active, 
follwring the assassination, in efforts to establish the exis­
tence of a conspiracy in the death of Senator Kennedy. He was 

involved with John Fahey who claimed to have melt a girl at the 

Ambassador Hotel the day of the shooting.

Faura also contacted Theodore Charach a photographer who had 

taken movie films of Kennedy /uictliis at the Ambassador Hotel 
on June 2 and 4, 1968. According to Charach, Faura was present 
at a meeting held July 31, 1968 at the Holyrood Franklin 

Apartments in Norwood. Also present among others wti Mark 

Lane the author. At the meeting Faura expressed the opinion '

that there was a conspiracy and that the police had more than 
one person in custody and weren't tellnng the public about it.

Faura also intervewwed several- people in his efforts to substan­
tiate the existence of a female conssirator. On August 14, 1968 
an article, written by Faura, appeared in the Citizen Nw and. 

aieeged that the police were still "feverishly" looking for the 
"mysterious girl in the polka d° dress." _ .

The Fahey and Charach investigation are covered ^sewh^ in 

this report. ALl of the tlnegatln» forwarded by Faura w^ 

disproves by the Department's investigation.
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